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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mi az oka annak, hogy az Országos Kórházi 
Főigazgatóság (OKFŐ) közvetlenül az államosítás után – a megnövekedett igényeknek 
megfelelően - nem épített több, új és nagykapacitású meddőségi centrumot?" 

Tisztelt Belügyminiszter Úr!
 
Magyarország modern kori történelmében – a KSH adatai szerint – először fordult az elő, hogy
mélypontra  esett  a megszületett  gyermekek száma,  melyet  csak tetézett,  hogy idén januárban a
születésszámot tekintve még a tavalyihoz képest is 12 százalékos csökkenést mértek.
 
Kaáli  Nagy Géza,  a  Kaáli  Intézet  egykori  tulajdonosa szerint  óriási  baj  van Magyarországon a
meddőségi kezelésekkel,  ugyanis káoszhoz vezetett  a meddőségi klinikák államosítása. Az MTI
által közétett írásában kitért arra, hogy a meddőségi kezelések szerves részét képezik a kormányzati
családpolitikának,  mert  ezek  optimális  esetben  akár  7-8  százalékát  is  biztosíthatnák  az  éves
születésszámnak, a jelenlegi 2-3 százalék helyett.
 
Véleménye  szerint  a  volt  magánintézetek  működtetésével  megbízott  intézmények  igazgatói  –
tapasztalat hiányában – nem tudták megfelelően számszerűsíteni a kezelésre jelentkezők számát és
nem voltak tisztában a volt magánintézetek limitált kapacitásával sem, mindez káoszhoz és hosszú
várólistákhoz  vezetett  a  túlzsúfolt  intézetekben,  a  tehetősebbek  magánrendelőkön  keresztül
próbálkoztak vagy egyenesen csehországi klinikákra mentek.
 
Szeretném a figyelmét felhívni, hogy az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. törvény 98. § (1)
bekezdésének értelmében úgy rendelkezett, hogy
 
„Az állami szervek kötelesek a  képviselőket  megbízatásuk ellátásában támogatni,  és részükre a
munkájukhoz szükséges felvilágosítást megadni.”



 
A fentiekre tekintettel az alábbiakban kérem válaszát:
 
Mi  az  oka  annak,  hogy  az  Országos  Kórházi  Főigazgatóság  (OKFŐ)  közvetlenül  az
államosítás  után  –  a  megnövekedett  igényeknek  megfelelően  -  nem  épített  több,  új  és
nagykapacitású meddőségi centrumot?
 
Mi  az  oka  annak,  hogy  a  megvásárolt  intézetekben  a  zsúfoltság,  a  várólisták  elkerülése
érdekében  nem  végeztek  kapacitásbővítést,  az  infrastruktúrát  és  a  személyi  állományt
illetően?
 
Milyen intézkedések születtek arra vonatkozólag, hogy a meddőségi kezelésekben résztvevő
szakszemélyzet utánpótlása folyamatosan biztosított legyen?
 
Mikorra várható a petesejt- és embrióadományozás finanszírozásának szabályozása?
 
Megtisztelő válaszát megköszönöm!
 
Budapest, 2024. március 06.

 
                                                  Dr. Oláh Lajos
                       Teréz- és Erzsébetváros országgyűlési képviselője
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